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מזכירות החב רה

1 עמוד

פרוטוקול

ZOOM, ישיבה באמצעות  22/2ישיבת ועדת משנה לנוער בסיכוי מס' 

10/03/2022חמישי, ז' אדר ב תשפ"ב,  יום

חברים: 
)נוכחות חלקית(; רונית בויטנר )נכח בזום(; הוד בצר )נוכחות   דניאל אבידור )נכח בזום(; אלישבע אנסבכר

חלקית(; מוטי יוגב )נכח בזום(; שמואל ליטוב; גדי מאירי )נכח בזום(; ישראל מלאכי )נכח בזום(; דוידי בן 
ציון )נכח בזום( 

חסרים: 
יזהר הס; חיים מנחם; דוד פרץ; ניסן צ'ליק 

משתתפים: 

שמעון אבוחצירה; גידי אייזן; סימון אלבז; הדר טויטו גולן; אליהו גפני; שר שלום גרבי; שושי טרגין;  
נצר; אריאל סטוצינסקי; גלי סיטון; משה פרייזלר; אורן רובינסון; אלירן  - אלי ידיד; ליאורה כהן

חי -שמואל

סדר יום: 

סקירה כללית וקביעת גאנט למעקב  1. 

שונות  2. 

תמצית דיון והחלטות: 

סקירה כללית וקביעת גאנט למעקב  1. 

עיקרי הדיון: 

מיזמים כאשר המשמעותי והעיקרי הוא מיזם נוטעים   4יו"ר הועדה, מר שמואל ליטוב, נתן סקירה על 
יחד. הרעיון לקחת נערים ונערות מכל הארץ המוגדרים בקצה הרצף שאיבדו את חווית ההצלחה בכל  

א  מה שקשור בעולם האותיות הספרים והלמידה, ובעקבות כך הם מתדרדרים לסמים וזנות. החזון הו 
לשלב אותם בעבודה ביערות קק"ל בכל סוגי הפעילויות, לתת להם להיות יערני העתיד, לעשות סיורי  

שטח, עבודות בניה קלות, להפעיל קיוסקים ביערות והשכרת אופניים ולתקצב אותם במשכורת חודשית  
ר גופים  שתחזיר להם את חווית ההצלחה. יו"ר הועדה דיווח שקוימה ישיבה אצל המנכ"ל יחד עם מספ

בקק"ל שהמשמעותי הוא אגף מפ"ק שמינה את מר אלי ידיד לרכז את הנושא, כמו כן יצא קול קורא  
לרשויות המקומיות ביישובי המעוף והבקשה הייתה שהרשות תהיה אחראית על ידי גורמי המקצוע  

של  בחינוך וברווחה לאתר את הנערים והנערות, לתת מדידה והערכה אחת לחצי שנה על ההתקדמות
הנערים והנערות. כמו כן נסגר מכרז לגופים מפעילים שיש להם ניסיון בתחום זה והם יתקצבו את 

הנערים במלגה או בשכר והם אחראים לכל המעטפת הנדרשת, ובכלל זה עובד סוציאלי, הכשרה  
  מקצועית והסעות. במקביל אותם גופים יכולים לגשת לרשות המקומית ולגייס עבודות נצרכות בתחום
הרשות ואת השכר הם יעבירו לאותו גוף שיהיה הגורם המשלם ויחד עם שאר המעטפת יגדל פוטנציאל  

 העבודות לאותם נערים ונערות. 

יו"ר הועדה עדכן שהמכרז נסגר באוגוסט שנה שעברה וכל ההליך הפרוצדורלי נגמר באוקטובר והתעכב  
 שנה תיעדוף גבוה לקדם את הנושא. ע"י הייעוץ המשפטי, גם התקציב התעכב, ולכן המטרה לתת ה

אלי ידיד מחטיבת מפ"ק עדכן שמונה ע"י מנהל החטיבה מר ירון אוחיון להיות אחראי מטעם מפ"ק  
בנושא התעסוקה לנוער מול שמעון אבוחצירה מחטיבת החינוך, נעשתה פנייה למנהלי המרחבים איך  

דורשות הכשרה מקצועית, כמו טיפול  אפשר לשלב את הנערים, כאשר רוב ההצעות היו בעבודות שאינן 
בשבילים, בניית טרסות, צביעה וגיזום, המטרה בסופו של דבר לתת להם הכשרה מקצועית עם אופק  

 תעסוקתי ושיוכלו להיות יערני העתיד של קק"ל. 

לשאלת יו"ר הועדה מי איש הקשר שעומד מול גוף מפעיל המבקש לבצע פעילות בשטחי קק"ל כגון  
יים, לעשות סיורים וטיולי משפחות, השיב מנהל חטיבת החינוך, מר שר שלום ג'רבי,  להשכיר  אופנ

שהפעילות הזאת נעשית על ידי חטיבת החינוך, כאשר מפ"ק יעשו את העבודה הפיזית בתוך היערות  
 והמנסרות.  

לשאלת חבר הועדה, מר דני אבידור, לגבי הנושא של הביטוח לאותם נערים בפרט שמדובר בעבודות
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פיזיות עם כלים שיכולים להוות סכנה, השיב שר שלום, שהחטיבה יחד עם הלשכה המשפטית תתאים 
לכל גוף ופעילות את הביטוח הראוי, יו"ר הועדה ביקש שההסכמים עם אותם זכיינים כולל נושא  

 הבטיחות מול חברות הביטוח, יחתם תוך שבועיים.  
 

ד עם שמעון אבוחצירה מחטיבת החינוך נעשתה התאמה  חברות מפעילות ויח 4אלי ידיד דיווח שנבחרו 
גיאוגרפית להתאים את הפעילות של הנערים ליערות לקרבת המגורים שלהם כאשר חלקם ישונעו  

בהסעות למקום העבודה, התוכנית עם היערן תהיה רבעונית בהתאם לצורך ולבחון את המוטיבציה של  
 הנערים להמשיך בעבודה.  

 
יישובים    20נית בויטנר בכמה נערים מדובר, השיב יו"ר הועדה שמדובר על לשאלת חברת הועדה רו

 נערים ונערות.   10-15קבוצות כאשר בכל קבוצה יהיו בין  15-25בטווח בין  53מתוך 
לשאלת יו"ר הועדה האם היערן הראשי יכיר את אותם נערים וייפגש איתם באופן תדיר וילווה את  

ר נוסף האם לאחר ההתמקצעות חטיבת מפ"ק תעביר לזכיין  העבודה במטרה למקצע אותם, ודב 
התקשרויות נוספות חיצוניות שמופעלות דרכם, השיב מר אלי ידיד שהכוונה בתוכנית לחבר את הנערים  

ליערן שישב איתם במטרה לקדם אותם לעתיד ולא עבודה מזדמנת כאשר את הליווי של הקבוצה 
הזכיינים בנוסף אליו ועוד אנשים שילוו את המסגרת של  מבחינה חינוכית ויחסי עובד מעביד יעשו 

 הפעילות, וכמובן במחשבה עתידית להתקשרויות נוספות הקיימות בחטיבת מפ"ק.  
 

מיליון ₪( נמצא בשת"פ של מפ"ק חינוך, עוד אמר יו"ר הועדה כי   5יו"ר הועדה עדכן שחלק מהתקציב )
ש כי הנערים לא מספיק מיומנים בעבודות,  בשיחתו עם מנהל החטיבה מר ירון אוחיון הועלה חש 

בתגובה ציין יו"ר הועדה כי המטרה חשובה ולבסוף יברכו על כך. המטרה והבקשה בוועדה היא לקדם  
 ולדווח מעת לעת על כך. 

 
חברת הועדה, רונית בויטנר, מבקשת להבין על אופן הבחירה של הזכיינים במידת ההתאמה בתוכניות  

, ואיך מקנים להם העצמה ומשמעות בחיבור לקק"ל מעבר לפעילות הפיזית  ובאיזה סדר יום מדובר
המדוברת. חבר הועדה, מר מוטי יוגב, הוסיף על החשיבות לרתום נערים להתנדב בפעילות חשובה  

 וליצור בהם מוטיבציה עתידית להשתלב בחברה. 
 

נערים ונערות מגיל   90,000שמעון אבוחצירה שמרכז את כל הנושא של נוער בסיכוי דיווח שיש כיום כ 
ומעלה שנפלטו ממערכת החינוך הפורמאלית והתופעה חוצה מגזרים, המענה בתוכנית הזו היא  12

ייחודית והמטרה בנוטעים יחד לבנות תוכנית הוליסטית לתעסוקה,  דרך גופים מפעילים ובנוסף נשלח 
ד עם היועצת המקצועית ציפי  גופים, והוחלט יח 12מכתב לרשויות ע"י מנהל החטיבה,   כאשר פנו 

גופים שהיו רלוונטיים מבחינה   4נחשון גליק שהייתה סמנכ"לית במשרד הרווחה באגף נוער, לבחור 
 מקצועית. 

 
לשאלת חברת הועדה, רונית בויטנר, על סדר היום והמשמעות החינוכיות לאותם נערים, השיב שהנער  

נערים ומספר הקבוצות בכל   10-15ה יהיו בין ימי עבודה בשילוב השלמת השכלה, בכל קבוצ 3יועסק 
קבוצות לבנות עוגן עם פעילות    4רשות יהיו בהתאם לגודל והאוכלוסייה הרלוונטית, המטרה היא בכל 

ימים בשבוע על ידי מדריך צמוד שיכיר את הנער ולהחזיר אותו למסגרת נורמטיבית. המדריך    3-5בין 
 כל היום, כמו כן הנער ייפגש פעם בשבוע עם עו"ס.  ילווה את הנער משעת הקימה בבוקר ולמשך 

 
מנהל החטיבה, שר שלום ג'רבי, הוסיף שהמטרה להתאים לנערים את תעסוקה שמעניינת אותם ולאתר  

להם יחד עם הרשויות עשייה מותאמת. יו"ר הועדה הדגיש שהאתגר הוא בתחילת הדרך נותנים עזרה  
התחיל ולקום בבוקר, לאחר מכן להיות בסביבה עובדת  ראשונה לנער על ידי הצוות שישכנע אותו ל

שיאמין בעצמו ויחווה הצלחה ולאחר כמה חודשים לאתר לו מקום עבודה בתחום שהוא אוהב ואף  
 לבחון  חשיבות להתחיל את היום במפגש עם הקבוצה. 

הכי קשה  נוער בסיכוי והאתגר   1500מנהל החטיבה, שר שלום ג'רבי, הוסיף שבתפקידו הקודם היו לו 
הצלחה לאותו נער ודבר נוסף להאמין בו, הבקשה מהגופים המפעילים   75%היה להם לקום בבוקר וזה 

 לייצר ולמצוא כמה שיותר מקומות תעסוקה כדי להצליח במשימה. 
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 221170203/1החלטה מס' 
 

    

 סיכום הישיבה וההחלטות שהוצגו על ידי יו"ר הועדה מר שמואל ליטוב:   
. הוועדה תתכנס אחת לשבועיים לסקירת התקדמות וכל אחד מהחברים יעלה נושא שחשוב לו לדיון  1

 בו לקראת כל ישיבה. 
. הוועדה מבקשת ממנהל החטיבה עדכון שאכן נחתמו החוזים מול הגופים הפעילים ועל לוחות  2 

ים לתוכנית, לרבות התייחסות לזמן ההקמה שבו אין עדיין פעילות בהיקף מלא, ואולם נדרשים  הזמנ 
 משובים לצורך גיוס הנערים. 

. אלי ידיד יעדכן מהו בנק העבודות המותאמות לשילוב הנערים, והבקשה לתאם יחד עם ירון אוחיון  3 
ות, ולרתום את היערנים  מנהל חטיבת מפ"ק מטרה להכשרת הנערים והנערות לעבודות מקצועי 

 להיפגש עם הנערים לכוון אותם ולתת להם משמעות ואופק עתידי. 
. עידוד הזכיינים ביוזמות פעילות שטח בהעמדת קרוואן השכרת אופניים, קיוסקים וסיורי שטח  4 

 שיעשה על ידי חטיבת החינוך. 
 הגופים האחראיים.  . תוך שבועיים יהיה אפיון רלוונטי לאותם נערים בנושא הבטיחות מול5 
 . חברי הוועדה יקבלו דיווח על המיזם בסטף שיעסוק בשלב ראשון עם נערות. 6 
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 _________________________ 

 שמואל ליטוב, יו"ר הוועדה 




